


H

HOT THIERRY

Founding President of Samori Media Connection.
Initiator Rebranding Africa Forum

 Belgium


© CRÉDIT PHOTO

Thierry HOT is a Cameroonian media man. His career started on BBC World Service in 2001 where he held the position of chief editor. For eight years, he has played this pivotal role between the editorial staff and the technical teams. Still a shadow-dweller, he left the Anglo-Saxon world for the Frenchspeaking world and joined Africa 24 as Editor in 2009. He then took charge, among other things, of the organization and preparation of the news. In 2010, Thierry joined the Belgian capital and founded the Samori Media Connection press group. It is this platform that he chose to publish the pan-African magazine, with an international vocation, “*Notre Afrik, a new analysis and reading grid on Africa*”, with an innovative content and an attractive style. A monthly magazine that puts Africa back at the heart of global news aims to become a reference on the continent, a fierce ambassador of Africa to all the nations of this globalized world. Through columns like Red Phone, From A to Z, Newsletter, Politics, Interview, Afrik Eco, Sport, Culture and Health, Thierry and his publishing team strive to be as objective as possible to denounce the setbacks and tramplng, as well as highlighting the advances

and successes of the continent. Aware that it is important to work on the image of the continent and end the clichés on poverty, misery or wars, Thierry is also at work with this annual meeting, the aptly named Rebranding Africa Forum. This forum is an opportunity to put Africa back in the center of Brussels, the capital of Europe and seat of the European institutions. It is a rendezvous for the profound transformations that Africa needs today to revamp and attract the necessary partners to meet the challenge of development. In 2016, he is the sponsor of the African Summer School, the first school based on entrepreneurial training with a focus on Africa. 🌱

2016 - He is the godfather of the African Summer School

2014 - He launches the first edition of the forum

Rebranding Africa

2010 - He publishes the first issue of OurAfrik

H

HOT THIERRY

Président fondateur de Samori Media Connection.
Initiateur du Rebranding Africa Forum

 Belgique


© CRÉDIT PHOTO

Thierry HOT est un homme des médias camerounais. Sa carrière démarre sur BBC World Service en 2001 où il occupe le poste de chef d'édition. Huit années durant, il joue ce rôle pivot entre la rédaction et les équipes techniques. Toujours artisan de l'ombre, il quitte l'univers anglo-saxon pour le francophone et rejoint Africa 24 au poste de directeur d'édition en 2009. Il prend alors en charge, entre autres, l'organisation et la préparation de l'information. 2010, Thierry rejoint la capitale belge et y fonde le groupe de presse Samori Media Connection. C'est cette plate-forme qu'il s'est choisi pour publier le magazine panafricain, à vocation internationale, Notre Afrik, une nouvelle grille d'analyse et de lecture sur l'Afrique, avec un contenu innovant et un style attrayant. Ce mensuel qui remet l'Afrique au cœur de l'information mondiale a pour ambition de devenir une référence sur le continent, un ambassadeur acharné de l'Afrique auprès de toutes les nations de ce monde globalisé. Au travers de rubriques comme Red Phone, De A à Z, Lettre d'info, Politique, Entretien, Afrik Eco, Sport, Culture et Santé, Thierry et son équipe de publication s'efforcent d'être les plus objectifs

2016 - Il est le parrain de l'African Summer School

2014 - Il lance la première édition du forum Rebranding Africa

2010 - Il publie le premier numéro de NotreAfrik

possible pour dénoncer les reculs et piétinements, comme valoriser les avancées et les réussites du continent.

Conscient qu'il est important de travailler sur l'image de marque du continent et en finir avec les clichés sur la pauvreté, le misérabilisme ou encore les guerres, Thierry est aussi à la manœuvre avec ce rendez-vous annuel, le bien nommé Rebranding Africa Forum. Ce forum est une opportunité de replacer l'Afrique au centre de Bruxelles, capitale de l'Europe et siège des institutions européennes. Il se veut un rendez-vous où se pensent les transformations en profondeur dont l'Afrique a aujourd'hui besoin pour faire peau neuve et attirer les partenaires indispensables pour relever le défi du développement. 2016, il est le parrain de l'Africain Summer School, première école basée sur la formation entrepreneuriale avec un regard tourné vers l'Afrique. 🌱